
Oljenæringa skal slippe eiendomsskatt
I motsetning til oppdretts-
næringa og andre maritime 
installasjoner; oljenæringa 
skal fritas for eiendomsskatt.

Staten vil ha grunnlinja 
som skattegrense, i stedet for 

12-mila, som gjelder i dag.
– Hvis oljenæringen ønsker 

å sikre et «nei» til åpning av 
områdene utenfor Lofoten og 
Vesterålen, skal de bare ap-
plaudere dette forslaget, sier 

Vågan-ordfører Hugo Bjørn-
stad (Ap) til Teknisk Ukeblad.

Og nettopp det gjør oljenæ-
ringa. – Det er med tilfredshet 
OLF konstaterer at Finansde-
partementet (...) følger OLFs 

anbefaling fra 2004 om at 
grensen for å kunne skrive ut 
eiendomsskatt i sjøområdet 
settes til grunnlinjen, heter 
det fra OLF-direktør Per Terje 
Vold. Også Statnett og Norges 

Kystfiskarlag er positive til 
forslaget, som kommer som 
følge av utvidelse av territori-
algrensa fra fire til 12 mil. 

Men Kommunenes Sen-
tralforbund raser. Lofoten og 

OLJEKRIG MOT HAVFORSKERNE

Dag Erlandsen
Sortland

På et miljøse-
minar på Stor-
tinget mandag 
kom Statoil-
Hydro med 
uvanlig harde 
utfall mot hav-
forskerne, som 
beskyldes for å 
blande politikk 
og forskning, 
og at forskernes risikovurde-
ringer «minner om lekmanns-
utredninger». 

– Uvanlig harde ord i en 
formell setting. Ikke en gang 
fiskere som får stengt ned hele 
fiskerier som følge av våre an-
befalinger, har slik som dette 
trukket i tvil det vitenskape-
lige grunnlaget vårt, sier fors-
kningsdirektør Ole Arvid Mis-
und til FiskeribladetFiskaren. 
Han mener de har gode grun-
ner til å være tilbakeholden.

Sporskifte?
Det er spesialrådgiver Trond 
Robert Gulbrandsen i Statoil-
Hydro som målbærer kritikken. 
Den kom for alvor kom opp til 
overflaten under Senterparti-
ets miljøseminar på Stortinget 
mandag. Erik Olsen, program-
leder for olje-fisk-arbeidet ved 
Havforskningsinstituttet, fikk 
det glatte lag.

– Vi er skuffet over Havfors-
kningsinstituttet i denne saken. 
Etter Ålesund-konferansen i 
november har vi sett et spor-
skifte fra havforskerne. De føl-
ger slett ikke den linja man ble 
enige om i olje-fisk-rapporten 
på forsommeren i fjor, hev-
der Guldbrandsen. Selskapet 
krever nå en egen rapport om 
konsekvensene for fiskebestan-
dene dersom det verste skulle 
skje; et massivt oljeutslipp midt 
i et viktig gyteområde. I følge 
Guldbrandsen har Miljøvern-
departementet allerede uttrykt 
forståelse for kravet. 

– Vi har for øvrig ingen ge-
nerell mistilit til havforskerne, 
og har ikke noe i mot at Hav-

forskningsinstituttet blir en av 
institusjonene som deltar i en 
slik utredning,

Krever svar
Striden går på om det er mu-
lig å tallfeste risikoen på noen  
måte.  Guldbrandsen mener 
klart ja, og at ingen har større 
forutsetninger til å gi tall enn 
havforskerne, basert på me-
todene som allerede har vært 
brukt blant annet i Barentsha-
vet. Selv om de er uenige i en del 
av vurderingene også her. 

Havforskerne mener nei, og 
at usikkerheten er for stor. 

– Dette er ikke så enkelt som 
Guldbrandsen og StatoilHydro 
vil ha det til. Dagens kunn-
skapsgrunnlag er for dårlig, 
sier Erik Olsen selv.

Prosjekt
Instituttet er i gang med å 
planlegge et prosjekt som be-

lyser rekrutteringsprosessen 
i de ulike bestandene, driften 
av de ulike larvene i havet, 
og muligheten for at disse på 
gitte tidspunkt vil være svært 
tett samlet. Som kjent er det 

nettopp gytområdene utenfor 
Møre samt Lofoten og Vest-
erålen som er mest ønsket av 
oljeselskapene, områder hvor 
konsentrasjonen av larver og 
gytebestand vil være størst. 

Olsen peker på at om det står 
dårlig til med en bestand, vil 
nettopp gytinga gi en ekstrem 
konsentrasjon, slik man så da 
NVG-silda nesten gikk dukken 
på 60-tallet. Instituttet mener 
dette arbeidet vil ta fem år, gitt 
at det bevilges penger nå. 

– Ut fra det vi vet i dag, kan vi 
ikke si mer enn at effekten av 
et utslipp vil kunne ligge mel-
lom null prosent og 100 prosent, 
sier han.

dag.erlandsen@fbfi.no
Telefon 76 12 12 76

UTSLIPP: StatoilHydro krever svar fra havforskerne, på hva et verst tenkelig oljeutslipp vil føre til. Det vil ikke forskerne gi. Nå brygger det opp til oljekrig mot havforskerne. ILL.FOTO

Fakta: oljekampen
Oljekampen tilspisser seg QQ

foran valgkampen. Nå lages val-
programmer som sier ja eller nei 
til oljeboring utenfor Lofoten.

Nylig kom KonKraft-rapport 6 QQ

fra oljenæringa, hvor det hevdes 
at oljevirksomhet i nord ikke er til 
fare for fiskebestandene.

Mandag beskyldte Statoil-QQ

Hydro havforskerne for å bruke 
«lekmannsmetoder»

Havforskerne sier de ikke har QQ

gode svar før om fem år.Det har 
ikke oljenæringa tid til.

StatoilHydro krever svar 
fra havforskerne, på hva 
et verst tenkelig oljeut-
slipp vil føre til. Det vil 
ikke forskerne gi. 
– Uvitenskapelig, mener 
oljeselskapet.

z Olje Tilspisses om oljeutslipp

Ole Arvid 
Misund

Etter Ålesund- ”konferansen har vi sett 
at Havforskningsinsti-
tuttet har foretatt et 
plutselig sporskifte. Vi 
er både skuffet og over-
rasket
Trond Guldbransen, StatoilHydro
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Skanled kan bli droppet
I går meldte Dagens Nærings-
liv at den siste kjøperen av gass 
via Skanled har trukket seg, og 
dermed er det lite sannsynlig 
at røret blir lagt.
   – Dette er ikke noe nytt for 
oss. Vi har hele veien tvilt på 
om røret blir noe av, men må 
jobbe med saken i tilfelle det 
blir gjennomført, sier daglig 
leder i Fiskerlaget Sør, Trygve 
Bjørnerem.

For dyrt
Gjødselselskapet Yara var den 
eneste gasskjøperen i Gren-
land. Nå varsler de i et brev til 
olje- og energiminister Terje 
Riis-Johansen og nærings- 
og handelsminister Sylvia 
Brustad at de trekker seg fra 
samarbeidet, ifølge Dagens 
Næringsliv.

Yara har forhandlet med 
StatoilHydro om å kjøpe gass, 
men de har ikke ført til noen 
avtale. I brevet skriver de at 
det er umulig å kjøpe gass 
til konkurransedyktig pris i 
Norge. I tillegg har de heller 
ikke blitt enige med Gassco 
om å selge gass tilbake når 
de ikke trenger den, Gassco er 
statens selskap for alt salg av 
gass i Norge og til utlandet.

Ikke press
Yara avviser overfor Dagens 
Næringsliv at brevet er sendt 
for å presse politikerne til å gi 
selskapet subsidiert gass. Pro-
sjektdirektør Thor Otto Lohne 
i statlige Gassco vil ennå ikke 
droppe prosjektet, men sier 
det må være et forretnings-
grunnlag for det hele.

Eksperter avisa har snakket 
med mener hele opplegget har 
begynt i feil ende. Gassen bur-
de først være på plass, dernest 
prøve å selge den dyrest mulig. 
Isteden har utgangspunktet 
vært gass til Grenland, først 
og fremst. Problemene med å 

betale for selve gassrøret har 
vært kjent en stund. Derfor 
gikk også regjeringen inn for å 
bidra med 30 prosent av kost-
nadene for noen uker siden. 
Hele røret vil koste rundt 10,3 
milliarder kroner.

Tredje gangen
Fiskerlaget Sør har vært med 
og drøftet gassledning denne 
veien to ganger tidligere. Før-
ste gangen var i begynnelsen 
av 80-tallet, med Statoil. På 
midten av 90-tallet ble det en 
ny runde, uten resultat den 
gangen heller.

– Vi blir kontaktet for kon-
sekvensene for fisket, og vi 
jubler ikke før planene drop-
pes eller ledningen flyttes, sier 
Bjørnerem.

Før helgen møtte fiskere fra 
Rogaland og Skagerrak de som 
står bak Skanled. Etter at fis-

kerne la fram alternative tra-
séforslag, var Skanled villige 
til å se på traseen på nytt.

gunn.hedberg@fbfi.no
Telefon: 69 37 75 54

DETTE ER SKANLED: Mye tyder nå på at hele gassrøret fra 
Kårstø til Danmark henger i en tynn tråd.
ILLUSTRASJON PAAL STRAND

Fakta: dette er skanled
Gassrør som er planlagt fra QQ

Kårstø i Rogaland til Rafnes i 
Telemark, med forgreininger 
videre til Sverige og Danmark.

Det opprinnelige røret ville QQ

ligge på langs av alle trålfelt og 
hindre rekefisket langs store 
deler av kysten.

Konsekvensutredningen om QQ

fisket viste at konsulentfirmaet 
som lå bak hadde liten peiling 
på fisket i Skagerrak.

Staten går inn med 30 QQ

prosent, for et rør som vil koste 
10,3 milliarder kroner.

OLJEKRIG MOT HAVFORSKERNE

UTSLIPP: StatoilHydro krever svar fra havforskerne, på hva et verst tenkelig oljeutslipp vil føre til. Det vil ikke forskerne gi. Nå brygger det opp til oljekrig mot havforskerne. ILL.FOTO

ULYKKE: «Exxon Valdes»-ulykken gjorde sterkt inntrykk for 
noen år siden. Arkivfoto

Vesterålen har landets sma-
leste kontinentalsokkel, og 
skal det bores i dette området, 
blir det innenfor 12-mila.  Ord-
føreren i Svolvær, som regnes 
som oljeforkjemper, tror 

skattesaken kan svekke den 
lokale entusiasmen oljenæ-
ringen jobber for. – Går dette 
forslaget igjennom, betyr det 
gratispoeng til oljemotstan-
derne, sier Bjørnstad.

Lang erfaring og solid kompetanse, 
din beste garanti for driftssikker
løsning.
For øvrig leverer vi ankervinsjer, 
nokkevinsjer, ørekalvinsjer etc.
i standard utførelse eller tilpasset 
kundens behov.

P.b 174 - 8455 Stokmarknes
Tlf: 47 67 80 00 • Faks: 76 12 44 46 • e-post: smvhyd@smvhydraulic.no

KOMBIVINSJER
Snurrevad/Snurping/Trål

Mange fornøyde kunder 
- Det beste bevis på kvalitet.
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